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「親子王國環保教育基金」於2008年4月成立，致力親子教育和支援，深信良好的親

子關係能促進孩子的成長發展和開創美好的將來。為了進一步伸延這個使命，讓下一

代能於健康環境成長，親子王國環保教育基金希望透過推動環保教育，讓孩子從小開

始關注生態，並從小做起參與保護環境。

親子王國有限公司是環保基金的其一創辦人，透過基金將部分收益用作捐獻以支持多

個環保社區的教育項目及活動。親子王環保教育基金，近年積極舉辦各類教育活動，

例如：巡迴全港小學的「小國王愛地球講座」、環保小貼士創作比賽、活化舊書大行動

及校園自然閣資助計劃等。 

成立宗旨

  1	 推動本港環保教育工作

  2 致力讓孩子從小建立關注生態和愛護環境的概念

  3 培育孩子建立正確的價值觀，珍惜生態資源和承擔社會責任

  4	 為下一代建立一個可持續發展和健康的生活環境

服務範圍

   環保教育講座

   環保教育閣

   環保活動工作坊

   親子環保活動

   綠田園生活體驗

機構簡介
 Introduction
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“Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund” was established in April, 
2008. We devote our efforts to parent-child education and support. We believe good 
parent-child relationship can contribute to a child’s growth and pave a way for their happy 
future. In order to further extend this mission and enable the next generation to grow in a healthy 
environment through environmental protection education, Baby Kingdom Environmental Protection 
Education Fund draws children’s attention to the ecology since childhood, and encourages their 
participation in environmental protection.

Baby-Kingdom.com Limited is the founder of the Environmental Protection Education Fund. It 
donates part of the proceeds to the Fund to support the community educational projects and 
activities.  The Fund has organized various environmental education projects such as “Little King 
Love the Earth” Environmental Education Talks, Green Tips Competition, Book Revitalization 
Campaign and “Eco Garden in School” Funding Scheme etc.

Our Mission

 1 To promote environmental protection in Hong Kong 

 2 To develop ecological awareness and environmental protection concept from childhood

 3 To build a positive attitude of children : save ecological resources and undertake social 
responsibility

 4 To establish a sustainable and healthy environment for our future generations

Service Scope 
  Environmental Education Talk

  Environmental Education Corner

  Environment Workshop

  Parent-Child Environmental Activity

  Eco-Life Experience
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 過去一年是豐盛的一年，親子王國環保教育基金完成了創造健力士紀錄的嬰兒車步行

籌款活動，除了讓家長參與，亦讓手抱嬰兒一同參與，讓孩子在年幼時開始參與環保活

動，意義十分重大！我們亦在過去一年巡迴全香港18區的學校進行教育講座，服務接近

30所學校，將環保訊息帶給超過10,000位學童。我們深信環保工作是需要持續的，是由

教育開始的，亦是我們基金成立的目的。在來年，我們計劃將教育講座活動擴展至幼稚

園等，希望會帶來更豐盛的成果。

 作為經濟發達及物質供應遠超生活所需的香港社會，兒童難以將環保與生活聯繫，

他們於日常接觸到的環保資訊，每每集中於如何避免浪費，不要做這樣，不要做那樣。

而我們認為環保教育，可以從生活體驗開始，所以過去一年，我們努力爭取申請政府一幅

位於市區的環保用地，在此興建教學中心，讓兒童真正體驗環保，從建築運用的材料，

各種能源的設施等，開啟兒童的思維。

未來人類愈依賴科技， 愈需要與大自然取得平衡，讓我們共同努力；讓兒童在年幼時

得到多元環保教育，共同建設美好健康的世界。

親子王國環保教育基金主席   周偉忠先生

Mr. Chow Wai Chung, Winson  (Chairperson & Founder)

主席的話
 Message from Chairperson
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Last year was a hearty and fruitful year to us!  We attempted to break the Guinness World 
Records - “Most People Pushing Prams”, in which parents and their babies joined hands with 
us to break the record as well as to promote green living.  It is significant to promote love and 
concern for the environment to the children at a young age.  In addition, we had held a series of 
environmental protection education seminars in nearly 30 primary schools over the 18 districts to 
share the environmental protection message with more than 10,000 students.  We truly believe that 
it is important to pass on the torch of environmental protection work to the young for sustainable 
development and so we kicked off our work from education.  This is also the reason for establishing 
the Environmental Protection Education Fund.  In the coming years, we are going to extend the 
education talks to kindergartens and we hope that it will bring a more effective and fruitful result.

Hong Kong is such a developed society that the material supply here is far more than necessary.  
It is difficult for our children to link up environmental protection with their daily life as they can only 
obtain limited information for how to avoid wastage instead of turning waste into other use.  We 
believe that environmental protection education could get started from life experience.  Therefore, we 
strived to apply for a piece of urban land from the Government last year so as to build a teaching 
centre which will allow children to learn and experience more on green living.  We are planning to 
use recycling building materials and to install a variety of energy-saving facilities, which will probably 
enlighten our next generations on green living.

The more we rely on technology, the greater the need to strike a balance with nature in the 
future. Let’s work together to provide environmental protection education to children and to build a 
sustainable healthy and beautiful world.
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「親子王國環保教育基金」成立經已兩年，而

這次是我第一次為年報撰文，興奮心情，無法言

喻！基金在過去短短兩年間，推行了多項環保教育

計劃，包括超過50場的校園講座、舊書回收、玩

具回收、環保小貼士大賽等活動。最矚目的要算

是2012年11月11日舉行的「One One One嬰兒車

步行籌款」，當日超過700個家庭合共三千多人參

加，一同打破最多嬰兒車健步行的健力氏世界紀

錄。這些活動不但得到父母的正面回應，更得到各

界熱烈的支持，證明我們的努力得到廣泛認同。在

未來日子，我們會繼續竭力讓環保小種子在下一代

萌芽，並茁壯成長，生生不息。

This is my first time to write for the annual report and I am so excited to write for the Baby 
Kingdom Environmental Protection Education Fund which has been established for two years.  
Just in two-year time, we have implemented a variety of environmental education programs, 
including more than 50 education seminars in schools, Book Revitalization Campaign, Toys 
Recycling, Green Tips and Slogan Competition.  The most remarkable one is the “One One 
One Charity Baby Walkathon” which held on 11th November, 2012.  The event attracted 
more than 700 families with a total of 3000 people to join us together to challenge the 
Guinness World Records - “Most people pushing prams”.  All these activities not only received 
positive feedback form the parents but also enthusiastic support of people from all walks of 
life; it shows that our efforts are widely recognized by the general public!  In the future, we will 
continue our work and strive to let the seeds we sowed continue to sprout and thrive along the 
next generations.

親子王國環保教育基金副主席 

薛嘉龍先生

Mr. Sip Ka Lung, Rainer (Vice - Chairperson)

委員會的話
 Message from Committee Members
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林翠蓮女士(義務司庫)
東區區議員

Ms. Lam Chui Lin, Alice 
(Treasurer) 
Eastern District Council Member

黃岳永先生
有機上網行政總裁

Mr. Erwin Huang 
CEO of WebOrganic

陳敏儀女士 
家長匯習創會會長

Ms. Chan Man Yee 
President & Founder of Parenting 
Forum

程偉強先生
偉強顧問公司董事

Mr. Ching Wai Keung
Director of Wai Keung Consultant 
Company

周婉芬博士 
樂苗坊註冊心理學家

Dr. Chau Yuen Fan, Iris
Registered Psychologist 
Centre for Enhancement, 
Assessment & Counseling

黃偉強先生
加拿大神召會嘉智中學校長

Mr. Wong Wai Keung
Principal of PAOC Ka Chi 
Secondary School

顧問團成員
 Consultant Group Members
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主席 
Chairperson

副主席 
Vice Chairperson

義務司庫 
Treasurer

顧問團 
Consultants

服務總監 

Executive Director

推廣及籌款 

Promotion & Fundraising
教育服務 
Education

項目主任  

Project Officer 
講員 

Speakers 

行政及會計 

Administration and 
Account 

親子王國環保教育基金-組織架構圖
Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund – 

Organizational Chart

親子王國環保教育基金-辦事處組織架構圖
Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund – 

Office Structure

組織架構圖
Organizational Chart
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樂活博覽2012	

 本會於2012年2月10日至12日應主辦單位邀請參加了全港首屆的樂活博覽。展覽當

日我們於攤位內教授製作環保小手工，啟發小朋友的創造力，多動腦筋將廢物加以改造，

製作成可愛的環保小手工，活動吸引了大批的兒童及家長到臨參加。

LOHAS Expo 2012
The Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund was invited to join the first 
LOHAS Expo on 10-12 February 2012.  All visitors came to our booth to learn making some 
environmental friendly handicraft.  This handicraft not only inspired children’s creativity, but also 
let them to turn the waste into some lovely products.  A large number of children and parents 
had been attracted to join this event.

充滿環保氣息設計的工作坊 
Environmental friendly designed workshop 

活動概覽
 Activities Overview
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「小國王愛地球」環保教育講座2012	

「小國王愛地球」環保教育講座是以互動教育講

座的形式，內容包括： 認識環保、國王卡通故事分

享、問題討論的方式，讓學童認識空氣污染、珍惜

水資源、噪音、環境衛生污染等問題。透過國王的

故事，引導學童了解污染所帶來的問題，學會怎樣在

日常生活中實行。

講座內容包括污染與地球的威脅、環保與我們、卡通故事分享、環保小貼士等，讓學

童在輕鬆的氣氛下學習，分享自己對環保的心得。而透過分享的問題，引導學童加深對環

保的認知和察覺。

講座推出以來反應熱烈，截至2012年12月31日，本會共到訪近30間小學，參與人

數達10,000 人。

“Little King Love the Earth” 
Environmental Education Talk 
“Little King Love the Earth” Environmental Education 
Talk is in the form of interactive seminar which 
includes different sessions: Understand More About 
Environmental Protection, Story Cartoon and Discussion 
so as to let the students learn more about the issues 
of air pollution, noise pollution, environmental hygiene and to treasure the water resources.  
Through the vivid cartoon story of the Little King, students could easily understand the pollution 
problems and learn how to implement green living in daily life.

The education talk covers pollution and its threat to the Earth, environmental protection 
issues, sharing of the king’s story and green tips, which allows students to learn in a relaxing 
atmosphere and to share their views.  Through the sharing sessions, students’ awareness and 
perception towards environmental issues have been aroused.

The Education Talk is welcomed by the schools since its launch.  Up to 31 December 2012, the 
Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund has visited nearly 30 primary schools, 
with more than 10,000 participants.

活動概覽
 Activities Overview
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2012年已參與「小國王愛地球講座」之學校
School participated the environmental education talk 2012

學校 

School
班級 

Class
參與人數

No. of participants

九龍灣聖若翰天主教小學 Kowloon Bay St. John The Baptist Catholic Primary School P3 - P4 283

崇真小學暨幼稚園 Tsung Tsin Primary School And Kindergarten P1 - P2 270

樂善堂楊仲明學校 Lok Sin Tong Yeung Chung Ming Primary School P1 - P4 300

華富邨寶血小學 Precious Blood Primary School (Wah Fu Estate) P1 - P6 400

觀塘官立小學(秀明道) Kwun Tong Government Primary School (Sau Ming Road) P1 - P2 370

基督教神召會梁省德小學 Assembly Of God Leung Sing Tak Primary School P1 - P6 200

保良局雨川小學 PLK Riverain Primary School P1, 2, 5 385

基督教香港信義會禾輋信義學校 The ELCHK Wo Che Lutheran School P1 - P2 100

順德聯誼總會梁潔華小學 STFA Leung Kit Wah Primary School P2 - P3 245

秀明小學 Sau Ming Primary School P1 - P3 382

路德會呂祥光小學 Lui Cheung Kwong Lutheran Primary School P4 - P6 380

中華基督教會全完第一小學 CCC Chuen Yuen First Primary School P1 - P3 125

保良局何壽南小學 PLK Stanley Ho Sau Nan Primary School P4 - P6 420

仁愛堂田家炳小學 Yan Oi Tong Tin Ka Ping Primary School P4 - P6 450

順德聯誼總會伍冕端小學 STFA Wu Mien Tuen Primary School P1 - P6 859

塘尾道官立小學 Tong Mei Road Government Primary School P1 - P3 270

港澳信義會明道小學 HK & Macau Lutheran Ch Ming Tao Primary School P1 - P6 880

聖嘉祿學校 St Charles School P1 - P5 140

慈雲山聖文德天主教小學 TWS St Bonaventure Catholic Primary School P1 - P5 650

中華基督教會灣仔堂基道小學 CCC Wanchai Church Kei To Primary School P1 - P4 330

東華三院高可寧紀念小學 T.W.G.Hs Ko Ho Ning Mem Primary School P1 - P6 450

香島道官立小學 Island Road Government Primary School P1 - P6 180

保良局蕭漢森小學 PLK Siu Hon-Sum Primary School P1 - P6 630

大埔浸信會公立學校 Tai Po Baptist Public School P1 - P6 380

五旬節靳茂生小學 Pentecostal Gin Mao Sheng Primary School P1 - P6 800

粉嶺官立小學 Fanling Government Primary School P4 - P5 190

佐敦道官立小學 Jordan Road Government Primary School P1 - P6 300

總人數 / TOTAL 10369
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One One One	嬰兒車步行籌款2012

「One One One 嬰兒車步行籌款活動2012」已於

2012年11月11日(星 期日)順 利 舉 行， 當日有678個

精靈BB及超過1600位父母參與是項活動, 並挑戰打

破「同一時間最多人推BB車」的健力士世界紀錄。很

高興看到有一些參加家庭悉心打扮、穿著特別服飾，

甚至改裝BB車出席活動 ；受訪的參加者都表現開心和

滿意，而且能快而準地說出沿路上見到的「環保小貼

士」，並承諾會將環保訊息帶回家，整個活動在一片愉

快歡欣聲中完成！

One One One Charity Baby Walkathon 2012
"One One One Charity Baby Walkathon 
2012"  was  success fu l l y  he ld  on  11 
November 2012 (Sunday).  678 babies 
and more than 1600 parents participated 
in the Walkathon together to challenge the 
Guinness World Records - “Most People 
Pushing Prams (Strollers)”.  Some families 
were beautifully dressed with special 
clothes, and even decorated the baby 
prams for the event. Participants were 
happy and cheerful with the charitable 

walkathon. They were able to tell the green tips accurately which they leant along the way 
during the event and they also promised to put the environmental protection tips into practice.  
The Walkathon was finished in laughter and joy ! 

活動概覽
 Activities Overview
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主禮嘉賓(左起)	：Officiating guests (From left):
親子王國環保教育基金顧問   黃偉強校長
Consultant of Baby Kingdom Environmental 
Protection Education Fund 
Mr. Wong Wai Keung

冠名贊助3300牦牛奶粉 (香港總代理) 
中華廚房有限公司主席   梅建斯先生 
Representative of Title Sponsorship 3300 Yak Milk Powder 
(Chairperson of Chinese Kitchen Company Limited)  
Mr. Felix Mui

活動大使   黃浩然先生 
Event Ambassador   Mr. Wong Ho Yin, Raymond

起步禮鳴槍大使   車淑梅小姐 
Kick-off Ambassador   Ms. Che Shuk Mui

親子王國環保教育基金主席   周偉忠先生 
Chairperson & Founder of Baby Kingdom 
Environmental Protection Education Fund 
Mr. Chow Wai Chung, Winson

凌治會計管理有限公司主席   徐洪輝先生 
Director of C & Y Accounting Management Limited  
Mr. Danny Chui

親子王國環保教育基金顧問   程偉強先生 
Consultant of Baby Kingdom Environmental 
Protection Education Fund 
Mr. Ching Wai Keung

最高籌款得獎家庭

Top-fundraising Awarded Families
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「小國王愛地球」標語創作比賽	

為了進一步在學校推廣環保的生活習慣，本會於2012年7月至9月特別邀請曾參與

「小國王愛地球講座」之學生，參與環保標語創作比賽。而參加的學生共有500多位，分

別來自不同地區的學校。透過比賽希望令學童加深對環保的認知，而得獎的作品亦於「One 
One One 嬰兒車步行籌款活動2012」的環保大道展示。

“Little King Love the Earth” Environmental Protection  
Tips and Slogan Competition
In order to further promote green living habits in school, students who had joined the education 
talks were invited to participate in the environmental protection tips and slogan competition 
2012.  More than 500 students from different school have participated in the competition.  
Undoubtedly it could help students to have a better understanding on environmental protection.  
The winning entries were also displayed in the “One One One Charity Baby Walkathon 
2012”.

三位得獎者及其作品 
The winners (Chinese only) 

循環再用， 
物盡其用。 

曾璟熙同學（季軍）

循環再造是美德， 
環保意識放第一。

林凱盈同學（亞軍）

走前要關燈，日日省一蚊。
鄭皓文同學（冠軍）

活動概覽
 Activities Overview
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親子王國有限公司 Baby-Kingdom.com Limited

天星小輪有限公司 The Star Ferry Company Limited

中華廚房 Chinese Kitchen Company Limited

3300 牦牛奶粉 3300 Yak Milk Powder

凌治會計管理有限公司 C & Y Accounting Management Limited

玩學堂 Play n Learn

中國星集團 China Star Entertainment Group

黃浩然先生 Mr. Wong Ho Yin, Raymond

車淑梅女士 Ms. Che Shuk Mui

康樂文化事務署(油尖旺區) The Leisure and Cultural Services Department (Yau Tsim Mong District)

星光大道管理有限公司 Avenue of Stars Management Company Limited

大埔環保會 Tai Po Environmental Association

義務工作發展局 Agency for Volunteer Service

加拿大神召會嘉智中學 PAOC Ka Chi Secondary School

親子尖子 iKid Magazine

香港女童軍總會 Hong Kong Girl Guides Association

全人發展中心 Whole Person Development Center (iCan Group)

香港鐵路有限公司 MTR Corporation Limited

鳴謝團體及人士
Acknowledgements  of groups and individuals
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財務報告
 Financial Reports
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捐款支持我們！ 
Donations to support us!

捐款表格 Donation Form

本人願意捐助HK$ 予親子王國環保教育基金

I am willing to donate HK $ to Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund.

個人資料 Personal Particulars 

姓名/機構名稱：  
Name / Organization :

地址Address :

電話Phone No.: 傳真Fax No.:

電郵E-mail : 

捐款方法 Donation Methods

q	支票Cheque  

 *支票抬頭： 親子王國環保教育基金有限公司 
 Payable to : Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund Limited

q 直接存款  恒生銀行戶口： 210-193-116-001 (請將入數紙寄回辦事處)

 Direct Deposit  Hang Seng Bank Account: 210-193-116-001 (Please send the bank in slip to our office)

q 信用咭 Credit Card : q Master q Visa 

q 單次捐款 One-Time donation q	每月捐款  Monthly donation   

信用咭號碼Credit Card No.:

有效日期Expiry Date.:  (月month)/  (年year)

持咭人姓名Name of Cardholder:

持咭人簽名Cardholder's signature:

* 請寄支票及捐款表格至：親子王國環保教育基金
 九龍觀塘鴻圖道十六號志成工業大廈一樓
* Please send the cheque and donation form to: Baby Kingdom Environmental Protection Education Fund
 1/F, Houtex Industrial Building, 16 Hung To Road, Kwun Tong, Kowloon 

電話 Tel: 2103 1316 傳真 Fax: 2103 1344

網頁 Website: www.baby-kingdom.org 電郵查詢 Email enquiries: info@baby-kingdom.org
* 親子王國環保教育基金是根據〈稅務條例〉第88條獲豁免繳稅之慈善團體
* Baby Kingdom Environmental Education Protection Fund is a registered charitable institution exempt from tax under Section 

88 of the Inland Revenue Ordinance
* 捐款港幣一百元或以上可獲發免稅收據
* A tax - deductible receipt will be issued for donations of $ 100 or above.

!
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一、個人資料  

中文姓名：   英文姓名：  性別：

電話號碼：(住宅)    (手提電話) ：

住址(中文) ：

電郵地址︰

二、義工經驗及技能 

義工經驗： q	沒有 q	有(請列明參與義工年期︰                                    性質                  ）

義工訓練： q	沒有 q	有(請列明參與計劃或訓練內容) ：

現在有否參與其他義務工作﹖ q	沒有      q	有(請註明) ：

三、希望能參與之服務 (可選多項) 

q	個別籌款活動    q	文書處理   q	校園環保教育計劃  

q	其他： 

教育程度： q	小學或以下   q	中一至中三   q	中四至中七   q	大專或以上，專科為：

職業： q	在職人士，性質︰ q	家庭主婦 q	退休  q	待業  q	其他(請註明) ：

四、可提供義務工作的時段 (可選多項3 )

時間/星期 星期一 星期二 星期三 星期四 星期五 星期六 星期日

上午

下午

晚上

六、緊急聯絡人

姓名： 電話： 關係：

五、參加義工的期望 (可選多項)

q	了解何為義務工作 q	增加對自己的認識 q	學習人際溝通 q	認識新朋友

q	提升領導才能 q	幫助有需要人士 q	其他(請註明) ：

申請人簽署： 日    期： 

(如未滿十八歲者，請先獲得家長同意，並於下方簽署表示。)

家長簽署： 日    期： 

申請表格所提供的資料衹會用於與申請義務工作有關之事宜。根據個人資料(私隱)條例，你有權要求查閱及更正所提供的

個人資料。倘你對填報的個人資料有任何疑問，包括要求查閱或更改資料等，請與本中心職員聯絡。

多謝參與義務工作﹗
請將有關之表格傳真至：2103 1344 或 電郵至: info@baby-kingdom.org 

郵寄地址：九龍觀塘鴻圖道十六號志成工業大廈一樓                           查詢電話：2103 1316 

我們誠邀你參與，成為「親子王國環保教育基金」的義工，加入我們的工作，你可以協助教育，籌款，藉此幫助
有需要的人。We sincerely invite you to join us and become a volunteer of "Baby kingdom Environmental Protection 
Education Fund". Join our volunteers to help education and fundraising, so as to help more people in need.

!

義工招募
Volunteers Recruitment








